

ACTA CONSELL DE BARRI LA FLORESTA

Data: 21 de febrer 2018

Núm. Sessió: 1

Hora: 19:00

Lloc: Centre Social Sanitari

Assisteixen:

Presidenta: Nuria Gibert

Vicepresidenta: Silvia Llombart

Secretari: Pere Lecha

En representació grups polítics municipals:

CUP- Procés Constituent: Joan Rosés

CiU: Joan Puigdomènech

ERC- MES: Francesc Osan

ICV-EUiA: Isidre Marías

PSC: Pere Soler

En representació de les entitats:

AFA Escola La Floresta: Xènia Amorós

AW El Faig: Francesc Bailón

Senglar Cultural: Manel Berenguer

Club Olympic La Floresta: Àngel Ruiz

Col·lectiu Gent Gran: Joan Merino

Amics del Teatre Casino de la Floresta: M^a Angels Quadras

Coral Tardor: Oriol Ribera

Associació El Mussol: Oriol Ribera

Associació Propietaris i Veïns La Floresta: Guillermo Gallego

AAW La Serreta: Elisenda Tortajada

Els Pastorets: Antoni Salvador

En representació de l'Ajuntament de Sant Cugat:

Sots directora de Participació Ciutadana: Marina Casals

Tècnic d'Acció als Barris: Isaac Villa

Excusen l'assistència:

C's

Associació de veïns Sol i Aire

Ordre del dia

1. Aprovació de l'acta anterior.
2. Torn obert.
3. Informe de la presidència.
4. Pressupostos lliure disposició 2018 (propostes i calendari) i estat d'execució dels projectes 2016-2017.

5. Comissions: 5.1. Patrimoni i Memòria. 5.2. Medi Ambient. 5.3. Urbanisme. 5.4. Cultura. 5.5. Educativa. 5.6. Igualtat
6. Actuació musical

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l'acta anterior.

La presidenta Sr. Gibert inicia la sessió informant que no es pot procedir a la aprovació de l'acta de la sessió anterior per que per qüestions tècniques no està disponible. En el proper ple es procedirà a la aprovació de les dues actes pendents

2. Torn obert.

Es passa un full al públic per anotar correu electrònic i poder agilitzar les respostes que sigui possible abans del proper consell.

Pilar: presenta un nou Grup de Treball del Consell de Barri, es tracta d'una comissió de serveis a les persones que s'anomena Serveis personals. Pretén donar difusió als programes de polítiques socials que existeixen.

Josep: (membre del grup d'atenció a les persones) l'objectiu de la comissió es potenciar els diferents canals per a que la informació arribi a tothom. Donar a conèixer els diferents ajuts, subvencions, xarrades, etc... i també detectar mancances. S'implementaria al web de l'Ajuntament i del Consell de Barri, a mes, es farà una guia bàsica de serveis, tríptics, etc... per a que puguin estar penjats.

Sr. Merino: els Amics de la Gent Gran començarà els cursos de formació del voluntariat el mes de març. Hi ha molta gent apuntada, però necessitem mes voluntaris. El projecte va en marxa i estem a punt de donar el servei.

Sr. Quadras. Hi ha molta gent gran que no sap ni llegir ni escriure, i la informació escrita els dificulta l'accés a la informació.

A petició del Sr. Piqué, el Sr. Merino amplia la informació del funcionament del voluntariat de suport a la gent gran i continua: el voluntariat consisteix en anar a visitar a gent gran que està sola als domicilis. Son visites de dues hores setmanals, i els domicilis que cal anar a visitar, procedeixen d'un llistat que ha facilitat Serveis Socials i els Serveis Sanitaris. Per apuntar-se es pot trucar al telèfon dels "Amics de la Gent Gran" o fer-ho pel web

3. Informe de la presidència.

3.1. Retorn a les preguntes del torn obert del darrer consell (desembre 2017)

a) Nomenclàtor. S'ha fet entrega a la tinència d'alcaldia corresponent, de les dues peticions de nomenclàtor (parc de les dones i plaça del poble) . La comissió nomenclàtor no s'ha reunit encara des de que hem presentant les sol·licituds, i es per això que no tenim encara resposta. Esperem en 2 o 3 setmanes tenir una resposta referent a si accepten els canvis proposats

b) Preguntes sobre temes d'urbanisme. Es ve preguntar sobre diferents temes: les cases dels mestres, la baixada Can Llobet, la plaça miquel Olivella, etc... de moment no tenim resposta ni el calendari d'actuació. Continuarem insistint per obtenir resposta

c) Molèsties lumíniques peatge túnels de Vallvidrera. S'han fet diferents gestions: s'ha derivat l'assumpte a territori de la Generalitat que s'encarrega de la inspecció, per veure si es compleix la normativa.

d) Millora entorn piscina de La Floresta. Des de regidoria d'Esports ens comuniquen que s'iniciaran els treballs amb la modificació del mur de contenció, per fer la nova sortida d'emergència del poliesportiu. Continuarà amb la execució de la llosa de formigó del skate park que e s troba a l'actual circuit de bicis. Es retirarà la tanca existent, i es substituirà per una tanca de 90 cm d'alçada per donar compliment a la normativa

3.2. Seguiment grup de treball Seguretat.

Les estadístiques amb les quals treballen actualment els cossos de seguretat, son números d'abans de la onada de robatoris de l'estiu 2017. Els delictes han baixat i estem en la normalitat actualment. En el que portem de 2018 sols s'han registrat 3 denúncies. La policia insisteix molt en que si us plau es denunciï. Estan molt agraïts amb la feina que fan els agents cívics, que els ho ajuden a detectar desordres de tipus públic.

Sr. Merino : els mossos ens van informar al grup de treball que hi havia augmentat el nombre de persones que trucaven quan veien comportaments sospitosos. També s'ha resolt el tema dels robatoris a la zona de pont del diari, on els lladres accedien per la via als habitatges. La valoració de la tasca dels agents cívics es molt positiva. Els agents cívics son compartits amb Les Planes i nosaltres havíem demanat exclusivitat a La Floresta.

3.3. Agents cívics, tècnic de barris i policia de proximitat

a) Agents cívics: funcionen per Pla d'Ocupació. La sergent es la seva responsable i s'ha parlat amb ella la importància de que els agents cívics estiguin també per la tarda. A partir de les properes incorporacions, cap al mes d'abril, s'intentarà que sigui així.

Sr. Merino: en aquesta legislatura encara no s'ha fet el consell de seguretat i convivència.

b) Tècnic de barris: (Isaac Villa) fa atenció als veïns el primer dimecres de cada mes al centre social sanitari de 17 a 18:30 h . Amb ell es pot consultar qualsevol tema referent a la administració local. No es poden realitzar els tràmits propis de la oac.

c) Policia municipal: dimarts a la tarda atenció directa del policia de proximitat

d) Servei de canguratge: per a aquelles persones que tinguin infants a càrrec i vulguin participar del consell de barri, es posa a disposició un servei de cura d'infants. S'ha d'apuntar prèviament al mail del departament de Participació

Sr. Osan: referent a la darrera convocatòria del grup de seguretat de La Floresta, no ha arribat a totes les persones que havien d'estar convocades. De fet, pensàvem que des de l'estiu no es convocava.

4. Pressupostos lliure disposició 2018 (propostes i calendari) i estat d'execució dels projectes 2016-2017.

Lliure disposició 2018

Sr. Lecha: La fase de presentació de propostes està finalitzada. Han sortit 19 propostes seleccionades. La setmana que ve comença la fase de votació final. Es podrà votar pel web

(www.decidim.santcugat.cat) i en paper (escola, plaça estació i cada mati al centre sociosanitari). Poden votar majors de 14 anys empadronats a La Floresta. Es podran votar fins a 3 projectes d'inversió i 3 de despesa ordinària.

Sr. **Arechavala** informa que abans de votar el web “*decidim*” cal enregistrar-se amb el número de document que s'està empadronat. Les persones que ja s'han donat d'alta al web per a algun altre procés participatiu, no podran votar en paper. A partir d'ara hauran de votar pel web. S'enviarà un mail a tots els veïns donats d'alta per a informar de l'inici de les votacions

Veí: mostra disconformitat amb el sistema que obliga a votar via web sempre si s'ha fet ja alguna vegada.

Sr. **Puigdomènech:** informa que la plataforma decidim es compartida amb altres ajuntaments (Barcelona, Hospitalet, etc...) , no es pròpia de l'ajuntament de sant Cugat, i això comporta unes limitacions a l'hora d'introduir millores

(Tota la informació està disponible en www.decidim.santcugat.cat / processos/ decidim el pressupost del consell de barri de La Floresta)

Estat execució projectes 2016-2017

PROJECTES 2014-15	PRESSUPOST	ESTAT EXECUCIÓ
1.- Retolació plaça Mas Fortuny	150,00€	Finalització principis març
2.- Ampliació paviment Mas Fortuny	91.562,54€	Finalització principis març
3.- Posar a cota registre SOREA	250,00€	Executat
4.- Instal·lar reixes a cunetes perilloses (Av. Piscina)	18.149,50€	Executat
5.- Escales fusta al Bosc Literari	35.754,20€	Executat
6.- Aparells gimnàstics al Bosc Literari	7.260,00€	Executat
7.- Arranjament plaça Estrets	18.914,83€	Executat
8.- Arranjar vorera entre UREF i parada BUS	2.500,00€	Executat
9.- Arranjar rampes accés	5.999,65€	Executat
PROJECTES 2016	PRESSUPOST	ESTAT EXECUCIÓ
1.- Neteja de Boscos a la Floresta	3.967,75€	Executat
2.- Protecció de contenidors	1.630,38€	Executat
3.- Eliminació mosquits	800,04€	Executat
4.- Xarxa espais joc naturals al Parc al costat de la Mimosa	19.445,46€	Executat
5.- Rocòdrom públic al centre social i sanitari	5.834,79€	Executat

6.- Escales entre Pl. Josep Playà i C/ Bonavista	14.363,73€	Executat
7.- Pantalla i projector cinema a la fresca	4.974,16€	Executat
8.- Recuperació de patrimoni i memòria	8.364,72€	Executat
9.- Mobiliari pla de millora	6.992,59€	Finalització 28 de febrer
10.- Equipament de so per format petit i mitjà	13.188,40€	Executat
PROJECTES 2017	PRESSUPOST	ESTAT EXECUCIÓ
1.- Millorar la zona de pícnic de la piscina i adequar l'entorn	19.681,21€	Executat
2.- Creació d'un jardí medicinal al parc del Centre Social i Sanitari	9.302,56€	Tanca instal·lada i plantació mes d'abril/maig
3.- Material per al Casal de Joves de La Floresta	1.554,58€	Executat. Pendent entrega taula
4.- Plantació d'arbres fruiters a diferents espais de La Floresta	6.657,42€	Pendent coordinació de treballs
5.- Equip de llum i micròfons sense fils per a activitats al barri	3.574,34€	Executat
6.- Mapa interactiu de La Floresta amb informació	9.994,60€	En execució
7.- Finestra a la sala d'actes del Centre Social i Sanitari	-	-
8.- Campanya informativa de neteja de terrenys i solars per	750,00€	En execució
9.- Elements per dinamitzar el Consell d'Infants de Lla	1.719,41€	En execució
10.- Campanya informativa per millorar el coneixement del	5.248,98€	En execució
11.- Skatepark Consell Infants de La Floresta	13.670,33€	Executat

La major part dels projectes estan finalitzar o en execució, excepte la “Finestra a la sala d’actes del Centre Social i Sanitari”, que s’han fet un parell de propostes però no s’ha concretat

El projecte 2016 “Jocs naturals” s’ha afegit a la zona del pícnic. S’ha fet un arranjament del tot el paviment i s’ha instal·lat una tanca per separar el circuit de bicis de la part de jocs infantil.

El mobiliari del Pla de millora, acabarà a finals d’aquest. S’ha instal·lat un molinet de vent i tres bancs que van al final del carrer Quadra de Canals. Faltarà la col·locació de xapes al terra indicant els eixos cardinals i els vents. Al jardí de plantes medicinals ja s’ha instal·lat la tanca, però la plantació es farà de cara a abril o maig.

La taula de ping-pong del Casal de Joves no ha arribat per que la que s’havia demanat no estava en stock i s’ha hagut de fer un altra contractació. Hauria d’arribar en abril, però no tenim data concreta.

Hi ha dos ubicacions per fer plantacions d’arbres fruiters, als jardins del Casino o al parc del socio-sanitari. La plantació es farà a finals de febrer o a març

Campanya informativa de neteja de terrenys i solars, ja està el plànol dels terrenys a netejar en mans de disciplina urbanística

Veïna: pregunta si es va fer alguna cosa en relació al mosquit tigre

Sr. Chevavi, co-autora de la proposta, exposa el treball realitzat amb els projecte de lliure disposició, amb 146 visites d'assessorament a diversos recintes (habitatges, locals públics, escoles, places i rieres). D'aquests 146 recintes, el 58% va presentar algun punt d'aigua com a focus potencial i amb possibilitat de cria i reproducció de mosquits. A La Floresta hi ha un total de 20 habitatges on els propietaris afirmen tenir les condicions al terreny per poder instal·lar un estany per atraure la fauna benèfica com podrien ser libèl·lules i fer un control sostenible del mosquit.”

Sra. Gibert informa que en referència a les marquesines, s'ha reparat la bateria de les que estaven espatllades. En pont del diari no es pot posar una marquesina. Preguntaré mes concretament per a que m'expliquen per que no es pot posar una marquesina allà.

En referència als projectes de lliure disposició, alguns han sofert vandalisme: al pícnic ja han desaparegut 2 tendals i una tanca, uns 4.000 €.

Sr. Chevavi, si venen agents cívics al barri, seria interessant que tingueren formació en mosquit tigre

5.Comissions:

5.1. Patrimoni i Memòria.

Sr. Marías : la feina que es desenvolupa actualment va sobretot enfocada cap a la celebració del centenari. Hi haurà un calendari d'activitats des de gener fins a la festa major. Recentment s'ha mantingut una reunió amb la regidora de cultura per veure possibilitats de finançament d'aquestes activitats. Des de l'Ajuntament es proposa fer una comissió tècnica mes reduïda, composada per membres de l'Ajuntament i membres del Consell de Barri, per estudiar les possibilitats de finançament. Moltes de les entrevistes que s'han fet en referència a la història de La Floresta ja estan disponibles al web. Altra vegada es fa una crida a tots aquells que tinguin material que pugui ser d'utilitat. Al web hi ha un correu per posar-se en contacte per fer aportacions de la història del barri o enviament de material.

5.2. Medi Ambient.

Sr. Fortunyo: des de la comissió es reclama que se expliqui per part de l'Ajuntament les novetats en quant a la renovació del clavegueram de la zona del torrent de Saladrigues. Ha arribat la informació de que el projecte ha sofert canvis i s'ha ampliat a altres zones. La evolució del projecte si que s'ha presentat a la EMD, però no a la comissió del Consell de Barri.

També es demana si es podrien imprimir el plànols i exposar-lo com es va fer amb el Pla de Millora En quan al projecte del senglar, en breu hi haurà un manual de bones pràctiques que s'enviarà a tots els veïns i unes jornades informatives a finals de maig .

Per part d'una empresa, ha arribat la informació que s'ha fet una acció d'eliminació del senglar a La Floresta, lamentem que no s'hagi comunicat per part de l'Ajuntament a la comissió Medi Ambient ni als investigadors que estan actualment treballant. Aquestes accions han generat una sèrie de problemes a la recerca dels investigadors.

S'han presentat varis projectes mediambientals a lliure disposició 2018, com la recuperació de la font i la neteja de voluminosos. El projecte de la autoproducció energètica s'ha desestimat per motius

tècnics, però igualment aquest col·lectiu, conjuntament amb la APIV, estan motivats per treballar en la autogeneració i el canvi del model de producció energètica.

Sr. Puigdomènech: en referència a la contaminació lumínica de Tabasa, es molt probable que s'arribi a la conclusió de que compleix la normativa, però hem de defensar i seguir treballant per eliminar la molèstia que genera, per que es troba en un parc natural. Es tracta d'un focus molt important de llum

5.5. Educativa.

Sr. Subirats presenta a Debo, la monitora contractada per al projecte del casal de joves de 12 a 17 anys. L'espai encara no està disponible, però serà als baixos del sociosanitari, a sota dels metges. Es faran tallers, aula repàs i a mes es gratuït.

5.4. Cultura.

Sr. Ribera: la comissió de Cultura ha estat treballant molt en la incorporació del Senglar Cultural, que ha passat per una època de crisi per manca de personal, i s'ha pensat que seria millor que es sumes al treball del Consell de Barri. La darrera reunió es va centrar en el Senglar i els pressupostos de l'Ajuntament . Se'n adonarem que l'Ajuntament ha retallat la subvenció que rebrà el Senglar. Entre altres despeses han retallat el pressupost de la cavalcada de reis per que ho farà "Doble Via". Han retallat mes d'un 8,8%. Fem una denuncia a la retallada per part de l'Ajuntament que considerem gratuïta. Pot ser ens hem de replantejar la festa major i les activitats a fer. Amb el pressupost actual no podem seguir amb el model de festa major que veníem fer.

Sr. Llombart: estem pendents de presentar el projecte, que no retallarem, i reunir-nos amb la regidora. Ens donen 19.000€ per a la festa major i les activitats de tot l'any.

Sergi: explica que es va decidir mantenir el Senglar, integrant-lo amb la comissió de Cultura, per que d'aquesta manera es mantenia el nif i el conveni amb l'Ajuntament. La integració amb la comissió de cultura te l'objectiu de facilitar la incorporació de nous membres

5.3. Urbanisme.

Sr. Gallego: com ha explicat la presidenta, les obres de la plaça Miquel Olivella i la baixada de Can Llobet no tenen data exacta de inici. La fase II del Pla de Millora està pendent i actualment es treballa en el Pla de Mobilitat. No podem informar de l'estat, per que estem en un moment de comunicació amb l'Ajuntament.

Un punt important que s'està tractant es el tema que va sorgir a un consell d'administració de Promusa sobre la possible venda dels terrenys de la av. Montserrat,(destinats a habitatge públic), a l'Impsol per obtenir liquidés. Davant aquest fet, es va demanar informació i fins i tot es va aconseguir el suport de alguns grups municipals (ICV-EUiA i CUP-PC) que van presentar una moció que finalment es va estimar oportú retirar a canvi de crear comissions conjuntes amb tècnics municipals i veïns per tractar de manera prioritària el tema de l'Habitatge. La primera reunió el 25 de gener , a la qual van assistir el tinent alcalde d'Urbanisme, Economia i Hisenda (Damia Calvet) , el director d'Urbanisme i Projectes (Antoni Serra) el gerent de Promusa (Lluís Hosta). L'objectiu d'aquesta subcomissió es repensar i replantejar l'habitatge públic a La Floresta, que entenem ha de ser de lloguer i accessible. Hem precisat tres reunions mes: 28 febrer, 6 de març i la tercera no està prevista.

El 28 de febrer es tractaran tots els terrenys que hi ha a La Floresta susceptibles de construir habitatge públic. En la segona el 6 de març es veuran aquells terrenys que si be no tenen actualment aquesta qualificació urbanística, sigui possible fer modificacions, com per exemple, en algunes parcel·les d'equipament públic, es pot fer habitatge dotacional. La darrera reunió, serà per tractar diferents maneres d'accés a l'habitatge, com la masoveria urbana, co-habitatge, habitatge compartit, etc...

Sr. Piqué: al web teniu un resum de la reunió i un document treballat al si del consell de barri amb propostes concretes de llocs on poder fer habitatge públic de lloguer i assequible.

Pel que fa al tema mobilitat, des de fa uns 30 anys que es va implementar la xarxa de transport públic, no s'ha modificat, i en canvi el barri ha crescut.

Encara que la demanda es molt més antiga, l'any passat al mes de maig es va fer un monogràfic sobre mobilitat a La Floresta amb tècnics municipals, i en principi hi havia acord en posar en marxa temes com l'autobús a la demanda. Al mes de desembre es va demanar al tècnic municipal que vingués i va explicar el mateix. Es per això que es va presentar una moció per a que es proposés un calendari amb les actuacions que s'havien acordat. La moció no va sortir aprovada, però si una amb esmenes del PDeCat. S'impulsa el tema, però sense calendari.

5.6. Igualtat

Helena: es reuneix un cop a la setmana i es molt enriquidor. S'està creant una guia contra violència masclista i de gènere al barri. La comissió d'igualtat no es solament de gènere, sinó d'altres tipus de desigualtat. Per a això necessitem preguntar al barri quines desigualtats es viuen, i necessitem molt de feedback.

Sr. Gibert: recordar que si s'envien les convocatòries dels grups de treball al consell de barri es poden penjar al web i ser més obertes. També es penjen les actes per a que qualsevol persona pugui fer seguiment.

TORN OBERT. PRECS I PREGUNTES.

Lorena: en els Pressupostos Participatius vam presentar un projecte que bàsicament consistia en tenir un canal per a que tothom pogués consultar les diferents activitats que es fan al barri. Ens vam reunir i em decidit desvincular aquest projecte dels Pressupostos Participatius per no trobar bloquejos amb l'Ajuntament a nivell Cultura, etc...

Sr. Merino: dona suport a la comissió d'igualtat. La oficina de la policia de proximitat no funciona, no ve ningú. Pot ser en breu passen a patrullar els carrers. Dona les gracies a la presidenta per al seva defensa que va haver al Ple de l'Ajuntament del transport a La Floresta, i lamento que no va haver ningú del consell de barri per donar suport. Agraeix a tots els partits polítics que van donar recolzament a les reivindicacions dels jubilats.

Sr. Quadras: pregunta si l'Ajuntament es quedarà amb la recaptació de les barres de bar.

Sr. Lecha: les barres les fan les entitats

Maria : que es pot fer per evitar que la gent deixi les escombraries a terra. El vent, els senyors fan que s'escampen i s'embruta tot. Pot ser posar adhesius, etc...També es posen deixalles al contenidor que no toca.



Sra. Gibert : un dels temes de vandalisme que s'ha detectat ha estat arrancar les fustes de protecció dels contenidors

Sra. Llombart: el divendres passat es va enviar el primer 4 plecs digital. El primer va ser en paper i ara s'envia digital. El 4 plecs conte informació rellevant del consell de barri, i la intenció es que sigui una publicació trimestral que estigui disponible abans del consell de barri, així quan vinguem aquí puguem tenir la informació . Dilluns surt un extraordinari en referencia a les votacions de Lliure Disposició . Ho rep tothom que està a la llista distribució del Consell de Barri.

Sr. Ribera: em preocupa que es parli del carrer Estel. Demano a la comissió d'urbanisme que no parli amb l'Ajuntament del carrer Estel, el carrer Estel no existeix, allà no es pot construir.

Sra. Carbajal: des de la comissió de Patrimoni i Memòria insistim molt qui tingui fotografies o qualsevol material gràfic que ens el faci arribar. En referencia a la Festa Major no hem de permetre que ens retallin el pressupost. A un material de la Festa Major de 1947 hi havia un tren especial gratuït des de plaça Catalunya a la Festa Major de La Floresta (llegeix una publicitat recuperada)

Sr. Gallego: des de la comissió d'Urbanisme tenim molt clar que el carrer Estel no s'ha de fer. Convidem a tothom que participi en la comissió per treballar ara que estem a temps.

Veí : en quin fase està el Pla de millora?

Sr. Gallego: s'està treballant en la elaboració de la segona fase que afecta a passatges, drecceres , etc.. Paral·lelament s'està fent un procés participatiu sobre la mobilitat a La Floresta

6. Actuació musical

"La última i nos vamos". Rumba Florestana

Pere Lecha

Secretari del Consell de Barri

Nuria Gibert

Vist i plau de la presidenta del Consell de Barri